
Boligudvalget

Til: Boligministeren

Dato: 11. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 9
Forslag til lov om ændring af lov om midlertidig regulering af boligforholdene. (Bopæls-
pligt i nyetablerede boliger, der i en lokalplan er fastlagt til helårsboliger).
Af boligministeren (Kaare Dybvad Bek)

Spørgsmål 5
Hvad kan ministeren oplyse om de forventede effekter på boligudbuddet som følge af
lovforslaget, herunder om lovforslaget kan føre til færre boliger i stedet for flere boliger,
og kan ministeren endvidere oplyse hvilke faglige analyser og vurderinger, der indgår
som grundlag for lovforslaget – også i lyset af den konklusion som fremgår af Trafik-,
Bygge- og Boligstyrelsens analyse ”Boliger uden bopælspligt i København, Odense og
Aarhus” af 13. juni 2017 samt Transport-, Bygnings- og Boligministeriets konklusion i
det sammenfattende notat ”Analyse af bopælspligt” af 11. juni 2017 (side 2), hvor det
fremgår, at det ”(…) ikke være hensigtsmæssigt at gennemføre, da konsekvenserne af
reguleringen vil være vidtrækkende for udbuddet af boliger, fordi risikoen for investorer
øges (…)”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Heidi Bank (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Heidi.Bank@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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